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M Ě S T O  K U T N Á  H O R A  

 

Z á p i s 
z 2. jednání komise 

Komise životní prostředí 
v termínu konání 25.03.2024 od 16:00 hodin 

 

Přítomno: p. Dostál, pí Zadražilová, p. Suchánek, p. Klail, pí Špalková 

Omluvená nepřítomnost: pí Karlíčková, pí Váňová 
Program: 

1 Zahájení 

2 Tůně na Provaznici 

4 Různé 

 

Materiál č. 1. 
Zahájení 

Přítomni - p. Dostál, pí Zadražilová, p. Suchánek, p. Klail, pí Špalková. Omluvena je paní 
Karlíčková, neomluvena pí. Váňová. Za technické oddělení byl přítomen p. Jirout. 
Pan předseda přivítal přítomné a úvodem byly shrnuty úkoly z minulého jednání. 
Dne 6.3.2024 vzala Rada města usnesením č. R/192/24 zápis z jednání komise pro životní 
prostředí na vědomí a byly uloženy úkoly: 
a) technickému oddělení OSM prověřit navážení odpadů na pozemek vedle Triantu -směrem k 
Vrchlici, Zodpovídá: Maternová Blanka, Ing., vedoucí odboru, Termín: 30.4.2024 
Plnění: Šetřením bylo zjištěno, že komunální odpady se nenachází na pozemku města. Podnět 
nyní řeší odbor životního prostředí.  
b) odboru investic zaslání vizualizace plánovaných úprav u Vrchlice od mostu k Novým mlýnům 
-projektovou dokumentaci včetně řezů, Zodpovídá: Králik Jozef, Ing., vedoucí odboru         
Termín: 30.4.2024 
c) odboru investic dodání studie či návrhu na budování parkoviště u "Kolíňáčku",Zodpovídá: 
Králik Jozef, Ing., vedoucí odboru, Termín: 30.4.2024 
d) odboru projektového řízení a sportu dodat informace k revitalizaci "průmyslováku". 
Zodpovídá: Ovčačík Pavel, Ing., vedoucí odboru, Termín: 30.4.2024 
e) odboru životního prostředí prověřit navážení odpadů na pozemek parcel.č.4359/5  v k.ú. 
Kutná Hora a okolí (zda se v lokalitě nenachází odpady, které by ohrožovaly životní prostředí) 
a zjistit, proč nebyla černá skládka odstraněna. 
Zodpovídá: Kosová Kristýna, Mgr., vedoucí odboru, Termín: 30.4.2024 
Pí Špalková vysvětlila, proč Rada města nesouhlasila se zavedením kastračního programu. 
Bylo předloženo málo informací, proto se o problematiku začala paní místostarostka zajímat a 
zjišťuje, jak program funguje v Chrudimi. Navrhuje schůzku i se zástupci Ligy na ochranu 
zvířat a připravit pravidla kastračního programu. Občané by k příspěvku předložili doklad o 
zaplacení kastrace, ale podmínkou vyplacení, by byla nutnost kočku čipovat a registrovat. 
Předešlo by se podezření, že město přispěje na kastraci koček z okolních obcí. Komise musí 
předložit konkrétní program včetně pravidel. Dále vypočítat předběžné náklady (kastrace cca 
800 - 1500 Kč).  
P. Jirout informoval členy komise o úkolech z minulé porady: 
a) podklady k nesečeným loukám - udržitelný projekt již v letošním roce lze stěží 
realizovat, pouze před "průmyslovkou" budou vytvořeny kruhové obrazce. Úkol je v řešení. Do 
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diskuze se zapojila paní místostarostka s tím, že řeší nesečené louky s jednatelem TS p. 
Chramostou. TS vytipují se zahradnictvím Veverka malé plochy na zkoušku a budou ošetřeny 
péčí zahradnictví. P. Dostál zahájil diskuzi o využití lokálních semen a p. Jirout hovořil o 
možných nevýhodách použití standardních lučních směsí výsevu s vysokým podílem trav - 
založení nové louky nebo půdu odplevelit a louku založit. P. Klail doporučil výsev do polostínu z 
důvodu vysychání. P.Dostál upozornil, že u "průmyslovky" by nebylo nutné vysévat semena, 
stačí nesekat. Dále uvádí, že je potřeba zohlednit lokální původ semen a upozorňuje na to, že 
semena dodávaná semenářskými společnostmi tato kritéria nesplňují. P.Jirout informoval o 
možnosti zapojení skautů či místních sdružení do koordinace a lokálního sběru semen. P. 
Dostál připomněl spolupráci s Č. Budějovicemi.  
Plocha v 17.listopadu x Lučanská je perspektivní, ale může nastat problém s údržbou - sešlap, 
exkrementy.  
b) dub letní Na Náměti - bylo zjištěno, že strom má dutinu. Budou provedeny zkoušky 
(přístrojová diagnostika) a poté vhodná opatření. Z tohoto důvodu pravděpodobně nebude 
vhodné strom vyhlásit za památný, jelikož některá pěstební opatření je u takové dřeviny nutné 
provádět v režimu okamžité reakce a pěstební opatření na památné stromy podléhají souhlasu 
orgánu dotčeného ochrany životního prostředí a tím by se mohl proces péče komplikovat. 
c) cyklokrosové trasy na Kaňku - práce na Kaňku byly zastaveny. Je nutné prověřit 
vhodnost další růst projektu a zhodnotit kolize s ostatními plánovanými záměry. Jeví se 
vhodné iniciovat vznik určité formy studie, která bude koncepčně řešit území a povolovat 
případné trasy, jak pro pěší, tak pro cyklisty. Podnět bude nadále řešen. P. Dostal požaduje 
tuto studii předložit komisi. P.Jirout uvádí, že pokud vznikne studie využití území vrchu Kaňku, 
bude s komisí jednáno již v průběhu příprav. 
d) pajasan - pasport rozlišuje invazivní dřeviny a TO hodlá postupovat v souladu s metodikou 
MŽP o regulaci pajasanu. Po analýze pozemků je cca 40 stromů identifikovaných - přímý vliv 
má město pouze na 4 stromy, další jsou ve správě MLaR , ale zhruba polovina se nachází na 
soukromých pozemcích. V Hutích se nachází mladý nárost pajasanu – stovky mladých jedinců, 
kde je majetková roztříštěnost. Pokračovala diskuze o způsoby likvidaci. P. Klail informoval o 
nálezu pajasanu na Kaňku u Macháčkova kamene. Kaňk označuje jako velmi rizikovou plochu 
vzhledem k šíření pajasanu. V Malíně se také začal šířit. P. Jirout uvádí, že, vzhledem 
k roztříštěnosti majetkové držby se jeví jako nejvhodnější využít pro financování koncepční 
likvidace dotační zdroje – OPŽP – 1.6.1.3.– Omezení šíření invazivních nepůvodních  a 
expanzivních druhů, případně POPFK-115 175 Adaptace nelesních ekosystémů na změnu 
klimatu a 115 176 Adaptace lesních systémů na změnu klimatu 
Parkování autobusů u hlavního nádraží - návrh na přesun do Cihelny. P. Dostál požaduje, 
aby se podnět i nadále řešil a byl předložen dopravní komisi.  

Materiál č. 2. Tůně na Provaznici 
Komise životní prostředí 
doporučuje  
Radě města souhlasit s využitím pozemku parcel.č. 1768/1 v k.ú.Kutná Hora pro budování 
tůně pro ropuchy zelené z důvodu podpory biodiverzity a zadržování vody v krajině.  

pro 5, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 1 
 
Spolek Denemark předložil komisi k projednání projekt týkající se budování tůně pro ropuchy 
zelené, která by mohla vzniknout v ul. Na Provaznici s tím, že by bylo podpořeno 
rozmnožování populace ropuch. Pozemek je města. 
p. Dostal - projekt podporuje biodiverzitu a zadržování vody v krajině. Vytvoření posezení není 
zde nevhodné. 
p. Klail - informoval o vhodnosti pozemku - je podmáčený a vytéká zde pramen. Práce by 
začaly na podzim. 
Pí Špalková - projekt byl zaslán Osadnímu výboru a bylo by vhodné, kdyby Denemark písemně 
oslovil majitele sousedních pozemků, aby měli informace o vznikající tůni. 

Materiál č. 4. 
Různé 
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Komise životní prostředí - K návrhu nebylo hlasováno. 
Pí Špalková - informovala o projektu obecního holubníku - v květnu bude projekt představen a 
účast členů komise je vhodná. Město by získalo potřebné informace o realizaci obecního 
holubníku. Diskuze o odchytech holubů, které nyní fungují a počet holubů se snižuje. Je nutné 
holubník vybudovat správně i z hlediska hygieny.  
Je uvažováno i o budce pro sokoly včetně Wi-fi a kamery pro sledování sokolů. P. Klail 
informoval o výskytu poštolek a krahulíků. Spolek Denemark by mohl podpořit budování budky 
pro poštolky, např. v areálu býv.AVIE nebo Na Rovinách.  
Dále paní místostarostku oslovila společnost, která dělá osvětu pro děti - "Hmyzí stezka" - 
proběhne jednání on-line a je možné se zúčastnit 
druhá věc - zahájení hledání zázemí pro kočky např. v záchytné stanici pro psy. Případně 
rozšíření ranče. P.Dostál požádal paní Zadražilovou o informace k počtu koček ve městech. pro 
karanténu nebo po kastraci dočasné umístění v ZPS. Prověřit místo v cihelně. Cílem je areál 
zbourat. Na příští komisi bude projednáno.... 
p.Suchánek - dotazuje se na existenci městské koncepce týkající se vozového parku. Zda se 
zaměřuje na elektomobilitu. Paní místostarostka reagovala, že obnova se provádí v případě 
potřeby a v současné době se neuvažuje o nákupu elektromobilu. Pan starosta vyjednává 
možnost umístění nabíjecích stanic.  
p.Dostál - zahájil diskuzi o kácení akátů nad hřištěm Sparty. Je nutné sledovat pařezy a 
vyžínat výmladky, aby už se dál dřeviny nerozmnožovaly. P.Jirout informoval o stabilizaci 
svahu a terénních úpravách. 
p.Klail - vznesl dotaz týkající se prořezu dřevin v sadu nad skautskou chatou na Kaňku a jak 
probíhá projekt Obnovy stepních společenstev na Kaňku. P. Jirout informoval o probíhajícím 
vymýcení dřevin. Projekt Obnova stepních společenstev je dokončen a p.Klaudys z CHKO 
kontroloval území. V lokalitě zůstaly hlohy a další původní dřeviny. TS provedly práce bez 
problémů. Plocha z projektu je hotová, ale další se mohou ještě projít a vyhodnotit.  
p. Jirout - informoval o zabezpečení příbojové facie. Probíhá jednání s geologickou službou s 
tím, že AOPK připraví projekt, ale financovat bude město z prostředků místních firem. Důležité 
je zajištění ze stejného druhu, tj. kutnohorská rula.  
Re-use centrum ve sběrném dvoře. Pí Hladíková informovala o probíhající realizaci RE-USE ve 
sběrném dvoře.  
p.Klail - diskuze o stěpkování větví a využívání štěpky na městských pozemcích. Upozornil, že 
chybí v loreckém rybníčku vodoznak, aby se ohlídalo čerpání vody. Denemark řeší hnízdění 
kachen na loreckém rybníčku - plovoucí budky nebo na pevno budky.TO-OSM prověří. 
Pan předseda ukončil jednání a poděkování zároveň panu starostovi za děkovný dopis členům 
komise za jejich činnost. Zároveň požaduje, aby témata k projednání byly v předstihu 
odesílány na společný e-mail komise. 
 
Další jednání se uskuteční dne 27.5.2024 od 16 hodin. K jednání bude přizvána předsedkyně 
LOZ. 
 
Ověřovatelé zápisu (e-mailem dne 17.4.2024) 
 
 
 

…………………………………. 
Dostál Dalibor, předseda 

Zapsal(a): Hladíková Kateřina, Ing. 
 
Usnesení č. R/400/24 -Zápis z komise pro životní prostředí ze dne 25.3.2024 
Rada města bere na vědomí  
zápis z komise pro životní prostředí ze dne 25.3.2024. 
 


